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Protokół Nr LX/23 
obrad LX sesji Rady Gminy Adamów, która odbyła się 28 grudnia 2023 r.  
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Adamów 
 
Ad 1. 
Obrady LX zwyczajnej sesji Rady Gminy Adamów rozpoczęły się o godzinie 1502 . 
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Bożena Babiuch. Po powitaniu 
uczestników posiedzenia oraz oglądających transmisję on-line prowadząca 
stwierdziła prawomocność obrad. W momencie otwarcia w sesji uczestniczyło 11 
radnych, w trakcie punktu 5 do obrad dołączył radny Mieczysław Dzido. Z 
piętnastoosobowego składu organu stanowiącego nie obecni byli: Bujak Krystyna, 
Cąkała Andrzej i Cąkała Anna. W sesji uczestniczyło 16 sołtysów oraz: 

1. Karol Ponikowski – Wójt Gminy, 
2. Jolanta Biaduń – Zastępca Wójta Gminy, 
3. Elżbieta Skwarek – Skarbnik Gminy. 
4. Mariola Jawoszek – Dyrektor Samorządowego Żłobka w Adamowie, 
5. Katarzyna Wierzbicka-Frydrych – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Adamowie, 
6. Agnieszka Skwarek – Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Lokalnego. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do 
protokołu. 
 
Ad 2.  
Po stwierdzeniu prawomocności obrad Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła 
porządek obrad LX sesji zaproponowany w zawiadomieniu, który przedstawiał się 
następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad LVIII sesji Rady Gminy. 
4. Przyjęcie protokołu obrad LIX sesji Rady Gminy. 
5. Informacja Wójta Gminy z bieżącej działalności. 
6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2023. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2024 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
opłaty za pobyt dziecka w Samorządowym Żłobku w Adamowie oraz ustalenia 
maksymalnej kwoty opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi sąsiedzkie i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu 
ich pobierania. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. 

17. Zamknięcie sesji. 
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego porządku obrad i w głosowaniu 
jednogłośnie opowiedzieli się za jego przyjęciem (11 „za”/0 „przeciw”/0 „wstrzymuję 
się”). 

 
Ad 3.   
Po zrealizowaniu dwóch pierwszych punktów Przewodnicząca Rady Gminy 
zapowiedziała realizację punktu dotyczącego przyjęcia protokołu obrad LVIII sesji 
Rady Gminy, która odbyła się 11 grudnia br. Protokół przyjęto bez głośnego 
odczytywania. Wszyscy radni byli za jego przyjęciem (11 „za”/0 „przeciw”/0 
„wstrzymuję się”).  
 
Ad 4. 
Następnie prowadząca obrady zapowiedział punkt dotyczący przyjęcie protokołu 
obrad LIX sesji Rady Gminy z dnia 19 grudnia br. Protokół przyjęto bez głośnego 
odczytywania. Wszyscy radni byli za jego przyjęciem. (11 „za”/0 „przeciw”/0 
„wstrzymuję się”).  
Przewodnicząca przypomniała, że protokoły są do wglądu w Urzędzie Gminy w 
godzinach jego pracy oraz są publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
 
Ad 5. 
Następnie radna Bożena Babiuch poprosiła Wójta Gminy o uzupełnienie informacji z 
bieżącej działalności, którą radni otrzymali drogą elektroniczną.  
Wójt Ponikowski w swoim wystąpieniu odniósł się głównie do kwestii odbioru 
technicznego inwestycji pn. „Modernizacja Domu Kultury - Pomnika Czynu Bojowego 
Kleeberczyków wraz z zagospodarowaniem historycznego placu rynkowego wsi 
Wola Gułowska”. Jeszcze nie w pełni możemy z niego korzystać, teraz trwa proces 
wprowadzania, instalowania się pracowników w placówce. Ta inwestycja jest jednym 
z symboli tej kadencji i będziemy mogli się nią chwalić. Oprócz Placu 
Niedźwiedziego, żłobka, szeregu dróg czy szkoły w Woli Gułowskiej, mamy teraz 
placówkę z szeregiem nowych urządzeń, które pomogą w prowadzeniu działalności 
kulturalnej dla różnych grup wiekowych. Przykładem takiej oferty jest Zespół 
Obrzędowy „Zawsze razem”, który ostatnio występował na deskach Teatru 
Polskiego. Ich działalność to kawał dobrej roboty pod kierownictwem pani Zofii 
Kozłowskiej. Po 30 latach od jego powstania placówka została wyremontowana. 
Obecnie wygląda to inaczej, imponująco. Domów kultury jest wiele ale Dom Kultury - 
Pomnik Czynu Bojowego Kleeberczyków jest jeden na całym świecie i będziemy się 
nim chwalić. 
W trakcie wystąpienia wójta do obrad dołączył radny Mieczysław Dzido. 
Sprawozdanie Wójta Gminy Adamów z działalności międzysesyjnej oznaczone 
numerem OR.0057.9.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
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Ad 6 i 7. 
Po wystąpieniu wójta prowadząca obrady radna Babiuch otworzyła punkt 
„Interpelacje i wnioski radnych”. Nie zgłoszono żadnych wniosków i interpelacji więc 
pani Babiuch zapowiedziała punkt 8 porządku obrad. 
 
Ad 8. 
Pierwsza uchwała na sesji dotyczyła zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
Propozycję zmian objaśniła radnym Skarbnik Gminy, informując o zwiększeniu 
dochodów i wydatków bieżących oraz o braku zmian w przedsięwzięciach 
wieloletnich. Radni nie zgłaszali uwag i zapytań, więc radna Bożena Babiuch 
zapowiedziała głosowanie nad uchwałą bez jej głośnego odczytywania. Uchwała w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej została przyjęta jednogłośnie (12 
głosów „za”) i z numerem LX/428/23 stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad 9. 
Jako kolejny punkt porządku procedowana była uchwała w sprawie zmian w 
budżecie na rok 2023. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w ślad za zmianami w 
wieloletniej prognozie finansowej dokonano także zmian w budżecie po stronie 
dochodów i wydatków. Zmiany te dotyczą środków z Funduszu Pracy z 
przeznaczeniem na asystenta rodziny. Przewodnicząca zapytała, czy są jakieś uwagi 
lub zapytania dotyczące uchwały. Radni nie zgłaszali żadnych uwag i zapytań. 
Uchwała również została przyjęta jednogłośnie – za przyjęciem uchwały głosowało 
12 radnych i z numerem LX/429/23 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10. 
Następnie radna Babiuch zapowiedziała podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej. Wyjaśnień do uchwały udzieliła pani Elżbieta Skwarek. 
Poinformowała, że wieloletnia prognoza finansowa została sporządzona do roku 
2038. Skarbnik Gminy podała także planowaną w 2024 roku kwotę deficytu 
budżetowego, spłaty kredytów rozpisano do 2038 roku. W stosunku do projektu 
dokonano jeszcze przesunięcia w zadaniu dotyczącym modernizacji Domu Kultury w 
Woli Gułowskiej. Zadanie faktycznie zostało zakończone, ale płatności zostały 
przesunięte na rok 2024. Radni nie zgłaszali żadnych uwag i zapytań do 
przedstawionych wyjaśnień. Następnie uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej poddano pod głosowanie. Wszyscy radni opowiedzieli się „za” przyjęciem 
uchwały (12 głosów „za”), która z numerem LX/430/23 stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad 11. 
Kolejny punkt porządku obrad to podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 
rok 2024. Wyjaśnienia do niej przedstawiła Skarbnik Gminy. W stosunku do 
przedstawionego radnym projektu budżetu na 2024 rok dokonano zwiększenia po 
stronie dochodów i wydatków. Zmiany dotyczą ochrony zabytków i opieki nad 
zabytkami poprzez zwiększenie dochodów z dotacji z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków oraz domów i ośrodków kultury poprzez zwiększenie dochodów 
z Polskiego Ładu (przesunięcie z 2023 roku) w ramach zadania „Modernizacja Domu 
Kultury – Pomnik Czynu Bojowego Kleeberczyków wraz z zagospodarowaniem 
historycznego placu rynkowego wsi Wola Gułowska”. Zwiększenie wydatków dotyczy 
wydatków majątkowych z dotacji celowej na zadania inwestycyjne dla Parafii 
Rzymsko-Katolickiej w Woli Gułowskiej i Parafii Rzymsko-Katolickiej w Adamowie 
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oraz przesunięcia wydatków w zadaniu dotyczącym modernizacji Domu Kultury w 
Woli Gułowskiej. O zabranie głosu poprosił jeszcze wójt Ponikowski, który stwierdził 
że uchwała budżetowa to jedna z ważniejszych. Budżet to taki preliminarz dochodów 
i wydatków Gminy Adamów, który w ciągu roku ulega ewolucji. Ten budżet w wielu 
kwestiach jest pewną zagadką. Ta zagadka wynika z faktu, że nie wiemy, w jakim 
stopniu zwiększy się subwencja. To, o czym się teraz mówi to zwiększenie płacy 
minimalnej, planowane podwyżki dla nauczycieli oraz dla sfery budżetowej. Nie 
wiemy, na ile zostanie nam to sfinansowane. Jesteśmy oczywiście za tym, żeby 
ludzie zarabiali więcej, ale chcielibyśmy od rządzących, żeby za tym szły określone 
środki finansowe dla samorządów. Na chwilę obecną mówi się o odblokowaniu 
środków z KPO, ale dotyczy to tylko środków na energię zieloną. W naszym 
budżecie przesunięte mamy środki inwestycyjne dotyczące modernizacji Domu 
Kultury w Woli Gułowskiej. Przy wydatkach 34 mln zł ponad 11 mln zł dotyczy 
oświaty, więc widzimy ogromne zaangażowanie środków budżetowych na edukację. 
Do budżetu wprowadzono także ok. 2 mln zł celem realizacji inwestycji z programu 
„Ład dla kultury”, dotyczących sanktuarium w Woli Gułowskiej, kościoła w Adamowie 
oraz kaplicy w Zakępiu. Te środki mają formę dotacji celowych, przechodzą przez 
gminę, ale tu nie ma zaangażowanie środków gminnych. Inwestycje, które 
realizowaliśmy generowały także nasze zadłużenie To zadłużenie wynika z 
konieczności zapewnienia wkładów własnych do inwestycji oraz z kosztów, które 
ponosimy na oświatę i na funkcjonowanie. I tu oczywiście czekamy na lepsze 
informacje dotyczące środków dla samorządów. To budżet techniczny i pewnie 
będzie ewaluował, a do tego musi spełniać pewne wskaźniki. Radny Mieczysław 
Dzido zapytał, czy mamy pełne zabezpieczenie na dotacje dotyczące zabytków. Wójt 
wyjaśnił, że wkład własny mają zapewnić parafie. Rani nie zadawali więcej pytań 
więc prowadząca obrady radna poprosiła o głosowanie. Radni jednomyślnie 
opowiedzieli się za przyjęciem uchwały budżetowej na rok 2024 (12 głosów „za” przy 
braku głosów wstrzymujących i przeciwnych), która z numerem LX/432/23 stanowi 
załącznik do protokołu. Po przyjęciu uchwały głos zabrał wójt Ponikowski, który 
podziękował Pani Skarbnik i służbom finansowym za przygotowanie tego trudnego, 
ale ambitnego budżetu. Wójt stwierdził, że jest to budżet wyborczy i życzył by 
wszyscy radni go realizowali. 

Ad 12. 
Następnie procedowano uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2024 rok. Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni 
otrzymali program w materiałach i zapytała, czy mają do niego uwagi lub zapytania. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji nad projektem uchwały, więc radna 
Babiuch poprosiła o głosowanie. Radni jednomyślnie przyjęli uchwałę (12 głosów 
„za”), która z numerem LX/433/23 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13. 
Kolejny punkt porządku obrad to podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Samorządowym Żłobku w 
Adamowie oraz ustalenia maksymalnej kwoty opłaty za wyżywienie dziecka w 
żłobku. Wyjaśnienia do proponowanych zmian przedstawiła Sekretarz Gminy. 
Powiedziała, że proponuje się podwyższenie opłaty miesięcznej za żłobek. Nie 
zmieniamy stawki za wyżywienie. Ostania uchwała w tej sprawie weszła w życie 1 
listopada. Do stycznia obowiązywałaby dotychczasowa opłata w wysokości 500 zł, 
od lutego proponujemy stawkę 700 zł za miesiąc od dziecka. Wpływy do budżetu z 
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tytułu opłaty wyniosą 375 tys. zł. Koszt utrzymania żłobka oszacowano na kwotę 
ponad 1 mln zł, czyli wpływy z opłat wystarczą tylko na częściowe pokrycie kosztów. 
Taki wzrost wynika ze wzrostu płacy minimalnej. Wójt dodał, że taka stawka 
obowiązuje w większości placówek w Powiecie Łukowskim. U nas było 
zdecydowanie najtaniej. Radni nie zgłaszali uwag i zapytań do przedstawionych 
wyjaśnień i w głosowaniu imiennym jednomyślnie opowiedzieli się za przyjęciem aktu 
prawa miejscowego. Uchwała z numerem LX/434/23 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 14. 
Jako następny punkt porządku obrad prowadząca zapowiedziała podjęcie uchwały w 
sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze, usługi sąsiedzkie i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak 
również trybu ich pobierania. Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Adamowie. Usługi opiekuńcze 
w miejscu zamieszkania mogą być przyznane w formie usług sąsiedzkich, które 
może świadczyć osoba spokrewniona z osobą wymagającą wsparcia. Taka osoba 
musi odbyć szkolenie z pierwszej pomocy medycznej. Z osobami świadczącymi takie 
usługi zostanie zawarta umowa zlecenie. Koszt wykonania takich usług to będzie 
kwota minimalnej stawki godzinowej obowiązującej w danym roku. Uchwała zwiera 
także sposób rozliczania wykonania usług sąsiedzkich. Te usługi są zadaniem 
własnym gminy i będą finansowane ze środków gminy. Zainteresowanie tymi 
usługami w środowisku jest. Seniorzy będą ponosili odpłatność za tego typu usługi, 
jeżeli przekroczą kryterium dochodowe określone w ustawie o pomocy społecznej. 
Nikt z członków rady nie zgłaszał uwag i zapytań. W głosowaniu wszyscy radni 
opowiedzieli się za przyjęciem uchwały, która z numerem LX/435/23 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad 15. 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapowiedziała punkt 15 porządku obrad tj.: 
„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków”. Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła na sesji Kierownik 
Referatu Gospodarki i Rozwoju Lokalnego. Pani Skwarek powiedziała, że obie 
uchwały dotyczą zadań inwestycyjnych dofinansowanych z Rządowego Programu 
Ochrony Zabytków. O tych zadaniach mówił na sesji Wójt Gminy oraz Skarbnik 
Gminy przy omawianiu budżetu. Pani Skwarek uzupełniła tylko informację o 
wysokość wkładu własnego: dla Woli Gułowskiej jest to kwota 3.061,00 zł, a dla 
Adamowa 15.000,00 zł. Wkład własny wynosi 2%. Pani Skwarek podała także 
przewidywane wartości poszczególnych zadań. Radni nie zgłaszali uwag i zapytań 
do przedstawionych wyjaśnień. Podczas głosowania radni jednomyślnie opowiedzieli 
się za przyjęcie uchwały, która z numerem LX/436/23 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad 16. 
Ostatnia uchwała dotyczyła także udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. Przewodnicząca powiedziała, że wyjaśnienia już przedstawiono i 
skoro nie było pytań to poprosiła o głosowanie. Radni opowiedzieli się za przyjęciem 
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uchwały (12 głosów „za”), która z numerem LX/437/23 stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad 17.   
W związku z wyczerpaniem porządku obrad i nie zgłaszania innych spraw 
Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za współpracę na rzecz wspólnoty 
samorządowej. Złożyła także podziękowania Wójtowi Gminy i pracownikom Urzędu 
Gminy oraz złożyła życzenia noworoczne wszystkim mieszkańcom gminy. Następnie 
radna Babiuch dokonała zamknięcia sesji. Posiedzenie trwało do godziny 1537. 
 
 
Protokołowała: 

Marta Domańska 


